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Astma – mapowanie zachowań terapeutycznych lekarzy, luty 2019

Opinie lekarzy dotyczące stosowania leków z grupy SABA - krótkodziałających beta2-
mimetyków

Wszyscy lekarze

Zdecydowana większość lekarzy 

zgadza się ze stwierdzeniem 

na temat leków SABA, że są to leki 

ratunkowe, które pacjent musi mieć. 

Większość lekarzy (60-70%) 

podziela jednak też opinię, 

że należy kontrolować ich 

stosowanie.
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Opinie lekarzy dotyczące leków z grupy SABA - krótkodziałających beta2-mimetyków

C1. Proszę zaznaczyć stwierdzenia dotyczące zużycia leków z grupy SABA - krótkodziałających beta2-mimetyków, z którymi się Pan/i zgadza: - pytanie wielokrotnego wyboru

Uwagi:

1) Wyniki posortowano po specjalizacji alergolog

Alergolodzy (n=70) Pulmonolodzy (n=80) Lekarze POZ (n=103)
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Należy kontrolować 
stosowanie leków SABA – to 
jeden z parametrów oceny 

kontroli astmy

Leki SABA są lekami 
ratunkowymi – pacjent musi 

je mieć

Należy kontrolować i 
ograniczać stosowanie leków 

SABA – zdarza się, że 
pacjenci ich nadużywają

Nie ma potrzeby, aby
ograniczać zużycia leków
SABA - są bezpieczne,

stosuje się je tylko doraźnie

Nie da się kontrolować
zużycia leków SABA - chory
otrzymuje recepty od wielu

lekarzy


